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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Kásler Miklós, emberi erőforrások minisztere 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Tervezi-e a kormány a nemdohányzók védelméről 
szóló 1999. évi XLII. törvény szükséges felülvizsgálatát?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

2020. január 20-án nyújtottam be Önnek K/8869. számú kérdésemet „Tervezi-e a kormány a 
nemdohányzók védelméről szóló 1999. évi XLII. törvény felülvizsgálatát?” címmel. Erre Dr. Rétvári
Bence államtitkár úr válaszolt K/8869/1. szám alatt, amiben hivatkozott több követendő nemzetközi
dokumentumra, valamint az Alaptörvény „Mindenkinek joga van a testi és lelki egészséghez” 
tartalmú bekezdésére. Éppen ezek miatt is szükség lenne a nemdohányzók védelméről szóló 1999. 
évi XLII. törvény minél előbbi felülvizsgálatára, hiszen azzal, hogy sikerült elérni zárt nyilvános 
helyek, szórakozóhelyek dohányfüst-mentességét, azzal a passzív dohányzást csupán egy másik 
csoportra terhelik át: az utcán kijelölt dohányzóhelyek fölött élőkre. Ugyanis amikor a bulihelyek 
vendégei kitódulnak dohányozni az épület elé, az ott lakók kénytelenek a saját ablakukon át 
szagolni a cigarettafüstöt, sőt ezen felül is hallgathatják a lentről jövő beszélgetést, hangoskodást, 
ami ellen még a füst miatt csukva tartott ablak sem nyújt védelmet. Mindennek elszenvedői között 
idősek, gyermekek, várandós anyák is vannak, akik pedig különösen védendőek lennének a passzív 
dohányzással szemben.

Ellenben számos más, európai országban elterjedt gyakorlat, hogy az egyes szórakozóhelyeken 
belül lezárt, légszigeteléssel és légelszívással ellátott dohányzóhelyiségek biztosítják a 
nemdohányzók dohányfüsttel szembeni védelmét. Mint előző kérdésemben jeleztem: ilyen 
helyiségek kialakítására az erzsébetvárosi szórakozóhelyek tulajdonosai is hajlandóak lennének.

Államtitkár úr szavai szerint a „hazai vonatkozó jogi szabályozás (…) eddigi tapasztalataink szerint
megfelelő eszköznek bizonyul”. Az erzsébetvárosi „bulinegyedben” élők, illetve a kijelölt 
dohányzóhelyek fölött lakók tapasztalata sajnos mást mutat, de számítanak rá, hogy a kormány 



partner lesz problémájuk megoldásában.

Tisztelt Miniszter Úr!

A fentiek tekintetében következő kérdésekben kérem tájékoztatását:

Várható-e, hogy a kormány felülvizsgálja a nemdohányzók védelméről szóló 1999. évi XLII. 
törvényt, és engedélyezi a légmentesen lezárt dohányzóhelyiségek létesítését a szórakozóhelyeken? 

Megtisztelő válaszát köszönöm!

Tisztelettel:

Dr. Oláh Lajos 
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